



صادر : 280
التاريخ : 1443/02/21 هـ
الموافق : 28/9/2021 م
المرفقات : بدون

الرقم / Ref.:
التاريخ / Date: 2021/9/26

Circular

To health service providers and private health insurance

تعميم

إلى مزودي الخدمات الصحية وشركات التأمين الصحي الخاص

In accordance with the Cooperative Health Insurance law, promulgated by royal order No. (10/م) dated 1/5/1420 AH, and the Cabinet decree No. (71) dated 4/27/1420 AH, and the Personal Data Protection Law, promulgated by royal order No. (19/م) dated 9/2/1443 AH, and the controls and specifications of national data management and its governance, and the protection of personal data issued by the National Data Management Office (NDMO) as well as the National Health Center and what the Council of Health Insurance CHI issues by the Data management Office, weather policies or instructions to protect the personal data of beneficiaries, and for the purposes of public interest

the following shall be obeyed:

1. Each entity must protect personal data of medical services beneficiaries. Each entity shall not and cannot share any beneficiaries' personal data with any third party without a written or implicit approval from the beneficiary after he or she is been informed of the specifications of the shared data through any channel of data exchange. The Council of Cooperative Health Insurance emphasizes on applying this policy with the exception of the following:
 - 1.1 If the collection or the processing of the personal data is required to obey the law in accordance to the laws, the bylaws, or policies enforced by the government of Saudi Arabia; or to fulfill judicial requirements or To implement an obligation under treaties or agreements in which the Kingdom of Saudi Arabia is a party of. All of which must be done through the Data Management Office of the Council of Health Insurance in relation to the business of private health insurance.
 - 1.2 If the collection or the processing of the personal data is necessary to protect personal health, public health, national interest, or vital interests of individuals.
 - 1.3 If there is a contractual capacity that allows sharing the beneficiary's data with a third party.
2. This circular shall be communicated to those who are required to act to its accordance as of its date

ان المجلس بما له من صلاحيات وفق نظام الضمان الصحي التعاوني والصادر بموجب المرسوم الملكي رقم (10 / م) وتاريخ 1420/5/1 هـ وقرار مجلس الوزراء رقم (71) وتاريخ 1420/4/27 هـ، وإشارة إلى نظام حماية البيانات الشخصية الصادر بموجب المرسوم الملكي رقم (19 / م) وتاريخ 1443/2/9 هـ وضوابط ومواصفات إدارة البيانات الوطنية، وحوكمتها وحماية البيانات الشخصية الصادرة من مكتب إدارة البيانات الوطنية، والمركز الوطني للمعلومات الصحية، وما يصدر من مكتب إدارة البيانات في مجلس الضمان الصحي من سياسات أو تعليمات لحماية البيانات الشخصية للمستفيدين.

1. وبناءً عليه يشدد مجلس الضمان الصحي على ضرورة الإلتزام بالآتي:
 - 1.1 على كل منشأة الإلتزام بحماية البيانات الشخصية للمستفيدين من الخدمات المقدمة لهم وعدم مشاركتها مع أي طرف ثالث الا بموافقة صريحة او ضمنية من صاحب البيانات بعد اطلاعه على البيانات المراد مشاركتها او اتاحتها له عبر القنوات الرقمية؛ وبما يتوافق مع سياسة خصوصية البيانات ونظام حماية البيانات الشخصية؛ ويستثنى من ذلك الحالات الآتية:
 - 1.1 اذا كان جمع البيانات الشخصية او معالجتها مطلباً لتحقيق متطلبات نظامية وفقاً للأنظمة واللوائح والسياسات المعمول بها في المملكة العربية السعودية او لإستيفاء متطلبات قضائية او لتنفيذ إلتزام بموجب معاهدات أو إتفاقيات تكون المملكة طرفاً فيها على أن يتم ذلك من خلال مكتب إدارة البيانات في مجلس الضمان الصحي بما يتعلق بالأعمال الخاصة بالتأمين الصحي الخاص.
 - 1.2 اذا كان جمع البيانات او معالجتها ضرورياً لحماية الصحة او السلامة العامة او حماية المصالح الحيوية للأفراد.
 - 1.3 في حال وجود صفة تعاقدية تسمح بمشاركة بيانات المستفيد مع الطرف الثالث.

2. للعمل بموجبه من تاريخه.

محمد بن عبد العزيز آل سعود
رئيس مجلس الضمان الصحي

مرجع سياسة خصوصية البيانات الشخصية

Personal Data Privacy Policy Reference

<https://sdaia.gov.sa/ndmo/Files/Policies001.pdf>

لمزيد من المعلومات يرجى التواصل مع مكتب ادارة البيانات بمجلس الضمان الصحي عبر البريد الالكتروني:

For more info, please contact Data Management office:

info@cchi.gov.sa

أمانة بوجارو
محمد